

((السيرة الذاتية والعلمية))

الاسم الثلاثي واللقب: فاطمة عبد الجليل ياسر مزعل الغزي .

اللقب العلمي: المدرس.

البريد الإلكتروني: fatayy5678@gmail.com

التحصيل الدراسي : ماجستير .

المواليد : ١٩٨٣|٥|٤ .

السكن : ذي قار - ناصرية - سومر .

الاختصاص العام : التاريخ الحديث والمعاصر .

الاختصاص الدقيق : تاريخ العراق المعاصر .

رقم الموبايل : ٠٧٨٠٣٥٨٠٥٦١

حاصلة على شهادة البكالوريوس من قسم التاريخ - كلية التربية - جامعة ذي قار عام ٢٠٠٦ - ٢٠٠٧ وكانت الأولى على دفعتها حيث عينت في هذا القسم في عام ٢٠٠٨ بوظيفة مساعد باحث .

قبلت في الدراسات العليا (الماجستير) للعام الدراسي ٢٠١١ - ٢٠١٢، حاصلة على شهادة الماجستير من جامعة ذي قار - كلية التربية للعلوم الإنسانية عام ٢٠١٥ وبتقدير جيد جداً عالي وكان موضوع رسالتها ((العلاقات العراقية اليوغسلافية ١٩٥٨-١٩٨٠ (دراسة تاريخية)) .

حالياً تدريسية في قسم التاريخ - كلية التربية للعلوم الإنسانية - جامعة ذي قار ، لها عدد من البحوث المقبولة للنشر والأخرى قيد الانجاز:

- ١- العلاقات الاقتصادية العراقية اليوغسلافية ١٩٥٨-١٩٦٨ .
- ٢- الملك الكسندر الاول وسياسته الداخلية في يوغسلافيا الى عام ١٩٣٤ .
- ٣- موقف اهالي كربلاء من ثورة العشرين في العراق.

المواد العلمية التي درستھا المرحلة البكالوريوس:

١- تاريخ العراق المعاصر ٢- الإرشاد التربوي ٣- عصر النهضة الأوروبية ٤- المناهج وطرائق التدريس ٥- حقوق انسان وديمقراطية.

النشاطات العلمية الأخرى:

- ١- شاركت في العديد من المؤتمرات والندوات العلمية التي أقيمت في جامعة ذي قار وجامعات العراقية الأخرى:
 - أ- مؤتمر العلمي الاول في جامعة الامام الكاظم عليه السلام للعلوم الاسلامية تحت عنوان (التعايش والتسامح قيم انسانية يوثقها التاريخ) عام ٢٠١٦ .
 - ب- ندوة بحثية موسعة بعنوان (تراث كربلاء في البحث العلمي) والتي اقامتها العتبة العباسية قسم شؤون المعارف الاسلامية مركز تراث كربلاء بالتعاون مع جامعة كربلاء كلية التربية للعلوم الانسانية عام ٢٠١٦ .
 - ت- ندوة علمية موسعة بعنوان (المراءة العراقية عطاء يتجدد) التي اقامتها مركز الدراسات التاريخية والاثارية في ذي قار بالتعاون مع قسم التاريخ في كلية التربية للعلوم الانسانية عام ٢٠١٦ .
 - ث- ندوة علمية بعنوان (استراتيجية ادارة الوقت وانعكاساته على الفرد والمجتمع) التي اقيمت في قسم التاريخ في كلية التربية للعلوم الانسانية عام ٢٠١٦ .
- ٢- أشرفت وناقشت على العديد من بحوث التخرج لطلبة البكالوريوس.

Name and title: Fatima Abdul Jalil Yasser Mazal al - Ghazi.

Academic title: Teacher.

E-mail: fatayy5678@gmail.com

Achievement: Master.

Births: 4 | 5 | 1983.

Housing: Dhi Qar Nasiriyah Sumer.

General Specialization: Modern and Contemporary History.

Jurisdiction: The History of Contemporary Iraq.

Mobile number: 07803580561

She holds a bachelor's degree from the Department of History, Faculty of Education, Dhi Qar University in 2006, and was the first to pay, where she was appointed in this section in 2008 as assistant researcher.

She was admitted to the postgraduate studies (Masters) for the academic year 2011-2012. She holds a master's degree from the University of Dhi Qar, Faculty of Education for Human Sciences in 2015, with a very high degree of appreciation and was the subject of her thesis ((Iraqi-Yugoslav Relations, 1958-1958)).

Currently teaching in the Department of History Faculty of Education for Human Sciences University of Dhi Qar, has a number of research accepted for publication and the other under implementation:

- 1 -Iraqi-Yugoslav Economic Relations 1958-1968.
- 2 - King Alexander I and his internal policy in Yugoslavia to 1934.
- 3 - the position of the people of Karbala from the revolution of the twentieth in Iraq.

The scientific subjects studied for the bachelor's degree:

- 1 - contemporary history of Iraq
- 2 - educational guidance
- 3 - the European Renaissance
- 4 - curricula and methods of teaching
- 5 - human rights and democracy.

Other scientific activities:

1-participated in many conferences and scientific symposiums held at the University of Dhi Qar and other Iraqi universities:

- a) The first scientific conference at Imam Al-Kadhim University for Islamic Sciences under the title "Coexistence and Tolerance, Human Values documented by history" in 2016.
- b) An extensive research symposium entitled "Karbala heritage in scientific research", which was established by the Abbasid threshold Department of Islamic Knowledge Department Karbala Heritage Center in cooperation with the University of Karbala College of Education for Human Sciences in 2016.

- c) -Expanded scientific symposium entitled "The Iraqi Artist Renewed Tender", held by the Center for Historical and Archaeological Studies in Dhi Qar in cooperation with the Department of History at the Faculty of Education for Human Sciences in 2016.
- d) scientific seminar entitled "Time Management Strategy and its Implications for the Individual and Society", which was established in the Department of History at the Faculty of Education for Human Sciences in 2016.

2 .I supervised and discussed many graduate studies for undergraduate students.